
PROTOKÓŁ  Nr XXXVI/2014 
z przebiegu XXXVI Sesji Rady Gminy Jaraczewo  

odbytej w dniu 20  lutego 2014 r.  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo 

w godz. od 10.00 do 12.55 
 

W obradach uczestniczyli: 
− radni Rady Gminy Jaraczewo   - zg. z załączoną listą obecności 
− Wójt Gminy       - Dariusz Strugała 
− Zastępca Wójta      - Stanisław Andrzejczak 
− Skarbnik Gminy      - Zofia Jankowska 
− radca prawny      - Marianna Frąckowiak 
− dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ  - Piotr Ignasiak 
− kierownicy referatów i jedn. organizacyjnych - zg. z załączoną listą obecności 
− Sołtysi gminy Jaraczewo    - zg. z załączoną listą obecności  
− Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Woj. Wlkp. Halina Czabańska 
− projektanci Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowanie przestrzennego Gminy 

Jaraczewo : Aleksandra Kozłowska,  Konrad Borowski 
       -    członkowie Komitetu Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa 

− członkowie Koła Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego z  Prezesem Zarządu – 
Kazimierą Pachciarz 

− przedstawiciele rodzin POWSTAŃCÓW WIELKOPOLSKICH     
 

Proponowany porządek obrad: 
 
 Otwarcie sesji . 
 

I. Część uroczysta 
 

1.  Zakończenie  obchodów 95 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego. 
 

II. Część merytoryczna:    
1.  Stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie protokołu z obrad  XXXV Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXV Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu BudŜetowego w 

Jaraczewie stawki dotacji przedmiotowej do ceny 1 m² powierzchni gminnego 
składowiska odpadów komunalnych w Goli.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2014 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Jaraczewo na lata 2014- 2022. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu BudŜetowego w 

Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do ceny 1 m³ ścieków. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Jaraczewo. 
11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Jaraczewo za 2013 rok.  
12. Informacje o pracy w organach pozagminnych.  
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne głosy.  
15. Wnioski.  



16. Zakończenie sesji. 
 
 Otwarcie sesji. 
 
 Na podstawie art. 32 ust. 1 Statutu Gminy Jaraczewo  XXXVI Sesję Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady Roman Skrzypczak.  
Powitał obecnych na sali i przystąpił do części uroczystej sesji.  
 

I. Część uroczysta: 
 

1. Zakończenie 0bchdów 95 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego: 
  
 1/ hymn państwowy  
 2/ uczczenie minutą ciszy poległych POWSTAŃCÓW WIELKOPOLSKICH, 
 3/ referat – okolicznościowy referat podsumowujący obchody rocznicy wybuchu Powstania 
Wielkopolskiego wygłosił członek Komitetu Ochrony Pomięci Walk i Męczeństwa Zbigniew 
Smykowski ( w zastępstwie Pani Kazimiery Pachciarz, która ze względu na stan zdrowia nie mogła 
zabrać głosu).  
 4/ wręczenie PAMIĄTKOWYCH KRZYśY POWSTAŃCZYCH ( nagrobnych) dla rodzin 
Powstańców z terenu gminy, którego dokonał Wójt gminy Dariusz Strugała.  
KrzyŜe   odebrali: 

− dla Powstańca Jana Adamiaka  krzyŜ odebrał wnuk Stefan Frątczak 
− dla Powstańców: Wawrzyńca Andrzejczaka i Michała Andrzejczaka krzyŜ odebrała 

bratanica Joanna Mizera 
− dla Powstańca Stanisława Banaszaka krzyŜ odebrała siostrzenica Marianna Lis 
− dla Powstańca Michała Cieślaka krzyŜ odebrał mąŜ wnuczki Doroty-  Edmund Tomczak 
− dla Powstańca Tadeusza Ciszaka krzyŜ odebrała siostrzenica Danuta Mielcarek 
− dla Powstańca Jakuba Dembińskiego krzyŜ odebrała prawnuczka Agata Glapiak 
− dla Powstańca Jana Dudka krzyŜ odebrała córka Leokadia Leśnierowska 
− dla Powstańca Wojciecha Grodzkiego krzyŜ  odebrała córka Urszula Kubacka 
− dla Powstańca Jana Kaźmierczaka krzyŜ odebrała córka Ewa Zmuda 
− dla Powstańca Tadeusza Konopińskiego krzyŜ odebrała wnuczka Małgorzata Stawska 
− dla Powstańca Stanisława Kordusa  krzyŜ odebrał syn Aleksander Kordus 
− dla Powstańca Michała Kościańskiego  krzyŜ odebrała wnuczka Janina Kościańska 
− dla Powstańca Stanisława Nowaka krzyŜ odebrała wnuczka Maria Pełczyńska 
− dla Powstańca Jana Owczarka krzyŜ odebrała wnuczka Stanisława Wróbel 
− dla Powstańca Józefa Piątka krzyŜ odebrała wnuczka Felicja Krysiak 
− dla Powstańca Jana Sobczyka krzyŜ odebrała wnuczka Bogumiła Grześkowiak 
− dla Powstańca Piotra Springera  krzyŜ odebrała wnuczka Beata Ratajczak 
− dla Powstańca Józefa Stępniaka krzyŜ odebrała wnuczka Barbara Frąckowiak 
− dla Powstańca Józefa Szycha krzyŜ odebrał syn Kazimierz Szych 
− dla Powstańca Józefa Szymankiewicza krzyŜ odebrała Łucja Rybczyńska 
− dla Powstańca Antoniego  Walczaka krzyŜ odebrał wnuk  Eugeniusz Szczepaniak 
− dla Powstańca Jana Waltera krzyŜ odebrał mąŜ siostrzenicy Ŝony powstańca – Teofil 

Einsporn 
 5/ część artystyczna – okolicznościowy montaŜ słowno- muzyczny pt. „POTRAFIMY 
ZWYCIĘśAĆ – POWSTANIE WIELKOPOLSKIE 1918- 1919” w wykonaniu uczniów  szkoły 
Podstawowej w Noskowie. 
 
 Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za udział w uroczystej części sesji  i ogłosił 
20 min przerwę.  



 
ΙΙ.ΙΙ.ΙΙ.ΙΙ. Część merytoryczna: 

 
1. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
 Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, Ŝe w sesji uczestniczy 14 
radnych , co stanowi qworum wymagane do podejmowania prawomocnych uchwał ( ustawowy stan  
15 radnych). 
Usprawiedliwił nieobecność na sesji radnego Krystiana Piniewskiego. Poinformował równieŜ, Ŝe 
Wiceprzewodnicząca Rady  przez kilkanaście  minut będzie na sali konferencyjnej, na rozmowach z  
rodzinami  POWSTAŃCÓW WIELKOPOLSKICH , którzy uczestniczyli w części uroczystej sesji.  
Od tej chwili w obradach sesji uczestniczy 13 radnych.  
 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XXXV Sesji Rady Gminy. 
 
 Przewodniczący Rady stwierdza, Ŝe radni przed sesją  mieli moŜliwość zapoznania się z 
treścią protokołu  i zwraca się do Sekretarza Rady  o wypowiedz do sporządzonego protokołu.  
Sekretarz Rady – Barbara Pielucha informuje, Ŝe po zapoznaniu się z protokołem z przebiegu 
XXXV Sesji Rady Gminy Jaraczewo odbytej w dniu 27 grudnia 2013 r. nie wnosi uwag.  
Radni równieŜ nie wnieśli uwag.  
Rada Gminy przystępuje do głosowania.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 13 radnych  i 13 
radnych głosowało „ za”  przyjęciem  protokołu  - bez czytania.  
 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XXXV Sesji Rady Gminy. 
 
 Na prośbę Przewodniczącego Rady sprawozdanie z realizacji uchwał  podjętych na XXXV 
Sesji  odbytej w dniu 27 grudnia 2013 r.  złoŜył  zastępca Wójta  Stanisław Andrzejczak. 
PoniewaŜ nie  było pytań i nie zgłoszono Ŝadnych  uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte .Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 Sprawozdanie stanowiące załącznik do niniejszego protokołu złoŜył Wójt Gminy informując 
Radę o wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym, przygotowanych projektach uchwał  
oraz  pobycie  delegacji  w Niemczech ( w ramach współpracy zagranicznej) . 
PoniewaŜ do złoŜonego sprawozdania nie było pytań i uwag, Przewodniczący Rady uznał 
sprawozdanie za przyjęte.  
 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udziela głosu  radnemu Romanowi Matuszakowi.  
Radny informuje, Ŝe pod koniec roku firma świadcząca usługi przewozów ludności  na terenie 
naszej gminy  wypowiedziała się, Ŝe jeŜeli nie dołoŜymy pieniędzy , to zrezygnuje. Z tego co 
wiadomo radnemu, to była to umowa  na czas określony ( do końca roku).  Natomiast na dzień 
dzisiejszy jeŜdŜą dwie firmy  po terenie naszej gminy. Stąd pytanie- czy  z obydwoma firmami  
Gmina ma podpisane umowy o świadczenie tych usług, a jeŜeli nie ma, to czy  te firmy  bądź jedna 
z tych firm płacą  nam za  bezumowne korzystanie z  przystanków będących własnością  Gminy.  
 Więcej pytań nie było i nie  wpłynęła teŜ Ŝadna interpelacja.  
 
 
 



6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dla Komunalnego Zakładu BudŜetowego w 
Jaraczewie stawki dotacji przedmiotowej do ceny 1 m2 powierzchni gminnego 
składowiska odpadów komunalnych w Goli. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały ( wyświetlony na ekranie)   
omawiany  był  na posiedzeniu   połączonych komisji rady  w dniu 14 lutego 2014r.  i zwraca się do 
przewodniczących  komisji o stanowisko. 
Przewodniczący : Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, BudŜetu, Handlu i Usług, Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej  potwierdzili, Ŝe projekt  przedłoŜonej 
uchwały omawiany był na posiedzeniu połączonych  komisji w dniu 14 lutego 2014 r. natomiast 
stanowisko radni  podejmą indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą.  
Wobec braku pytań i uwag, Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
udział brało 13 radnych i 13 radnych głosowała „za” podjęciem powyŜszej uchwały.  
Uchwała Nr XXXVI/220/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budŜetowej na 2014 rok. 
 
 Przewodniczący  Rady informuje, Ŝe projekt tej uchwały  ( wyświetlony na ekranie) równieŜ 
omawiany był na posiedzeniu połączonych komisji rady w dniu 14 lutego 2014 r. i zwraca się do 
przewodniczących komisji o stanowisko.  
Przewodniczący Komisji: Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, BudŜetu, Handlu i Usług, Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych  oraz Komisji Rewizyjnej  potwierdzili, Ŝe projekt  
przedłoŜonej uchwały był omawiany na posiedzeniu połączonych komisji, natomiast  stanowisko 
radni podejmą indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą.  
Wobec braku pytań i uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej 
uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 
radnych głosowało „za” podjęciem Uchwały.   
Uchwała Nr XXXVI/221/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2014- 2022. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe  projekt powyŜszej uchwały ( wyświetlony na ekranie) 
omawiany był na posiedzeniu połączonych komisji rady w dniu 14 lutego 2014 r. i zwraca się do 
przewodniczących poszczególnych komisji  o stanowisko. 
Przewodniczący Komisji: Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, BudŜetu, Handlu i Usług, Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej potwierdzili, Ŝe przedłoŜony projekt 
uchwały był omawiany na posiedzeniu połączonych komisji, natomiast stanowisko radni podejmą  
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą.  
Wobec braku pytań i uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały.  
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 13 radnych i 13 
radnych głosowało „za” podjęciem powyŜszej uchwały. 
Uchwała Nr XXXVI/222/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia dla Komunalnego Zakładu BudŜetowego w 
Jaraczewie stawek dotacji przedmiotowej do ceny 1 m3 ścieków. 

 
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe projekt powyŜszej uchwały (wyświetlony na ekranie) 
omawiany był na posiedzeniu połączonych komisji rady w dniu 14 lutego 2014 r. i zwraca się do 
przewodniczących komisji o stanowisko. 



Przewodniczący Komisji: Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, BudŜetu, Handlu i Usług , Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej potwierdzili, Ŝe projekt przedłoŜonej 
uchwały omawiany był na posiedzeniu połączonych komisji, natomiast stanowisko radni podejmą 
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą.  
Wobec braku pytań i uwag  Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem powyŜszej 
uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe  na ustawowy stan 15 radnych w głosowaniu 
brało udział  13 radnych i 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały.  
Uchwała Nr  XXXVI/223/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Jaraczewo. 

 
  
 Przewodniczący Rady informuje, Ŝe  projekt zmiany Studium uwarunkowań i kierunków  
zagospodarowania przestrzennego gminy Jaraczewo został szczegółowo omówiony  przez 
projektantów na posiedzenieu połączonych komisji rady  w dniu 14 lutego 2014 r.  i zwraca się do 
przewodniczących poszczególnych komisji o stanowisko. 
Przewodniczący: Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, BudŜetu, Handlu i Usług, Komisji 
Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych, Komisji Rewizyjnej potwierdzili, Ŝe  projekt Studium …  
omawiany był na posiedzeniu połączonych Komisji,  natomiast stanowisko  radni podejmą 
indywidualnie w głosowaniu nad uchwałą.  
Wobec braku pytań i uwag Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad projektem uchwały. 
Po przeprowadzonym głosowaniu stwierdzono, Ŝe w głosowaniu brało udział 13 radnych, 11 
radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 0 głosów „przeciwnych”, 2 głosy „wstrzymujące”. 
Uchwała Nr XXXVI/224/2014 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Jaraczewo za 2013 rok. 
 
 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2013 rok  złoŜył przewodniczący 
Komisji Jacek Kryszak. 
Wobec braku uwag do złoŜonego sprawozdania, stanowiącego załącznik do niniejszego protokołu, 
Przewodniczący Rady uznał sprawozdanie za przyjęte.  
 Wiceprzewodnicząca Rady wróciła na salę obrad.  
 

12. Informacje o pracy w organach pozagminnych. 
 
 Nie   przekazano Ŝadnej informacji.  
 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 Przewodniczący Rady udziela głosu Zastępcy Wójta  Stanisławowi Andrzejczakowi. 
W odniesieniu do pytania radnego Romana Matuszaka dotyczącego  firm wykonujących usługi w 
zakresie transportu publicznego na terenie gminy Jaraczewo p. Andrzejczak informuje, Ŝe  
odpowiedź  radnemu zostanie udzielone na piśmie  w terminie 1 tygodnia, poniewaŜ  nad tym 
tematem trwają rozmowy z radcą prawnym.  
Ponadto wyjaśnia, Ŝe  (jak wiadomo) Jarocińskie Linie Autobusowe  miały  z nami zawartą umowę 
do końca 2013 roku i z tego tytułu miesięcznie płaciliśmy  4.500,00 zł ( netto ). Pod koniec roku 
firma ta wystąpiła do nas  z propozycją  zawarcia  Porozumienia Międzygminnego  w sprawie 
świadczenia usług transportowych  na dotychczasowych zasadach ( trasy) i z propozycją  
dofinansowania na rok 2014  w kwocie 590.000,00 zł.. Na przedstawioną propozycję nie 
wyraziliśmy zgody i podjęliśmy rozmowy z drugim przewoźnikiem p. Grzelakiem , który wykonuje 



usługi od 2 stycznia 2014 r.  bez umowy, poniewaŜ p. Grzelak zgłosił na piśmie, Ŝe w 2014 roku  
zamierza na terenie naszej gminy  wykonywać transport publiczny nieodpłatnie.  
 Dalej wyjaśnia, Ŝe Jarocińskie Linie Autobusowe zwróciły się do nas o zaopiniowanie 
rozkładu jazdy  tylko na dwóch trasach,  na co otrzymały od nas opinię ( w formie postanowienia) 
negatywną .  Od wydanej przez nas opinii JLA odwołały  się do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Kaliszu gdzie do chwili obecnej  sprawa nie została jeszcze rozstrzygnięta a 
mimo to nadal świadczą  usługi na naszym terenie.  
W chwili obecnej  prowadzone są rozmowy z radcą prawnym w sprawie odpłatności za  korzystanie 
z przystanków  na terenie naszej gminy.   
 Głos zabiera radny Roman Matuszak informując, Ŝe nie  oczekuje  odpowiedzi  na piśmie w 
tej sprawie ale zwraca uwagę, Ŝe  Jarocińskie Linie Autobusowe na chwilę obecną czerpią 
bezprawnie  korzyści z terenu naszej gminy i uwaŜa, Ŝe naleŜy się tą sprawą zająć.  
 W tym  miejscu Przewodniczący Rady udziela głosu radcy prawnemu Pani Mariannie 
Frąckowiak. 
Pani Frąckowiak wyjaśnia, Ŝe  organizatorem publicznego transportu zbiorowego  na terenie gminy  
jest Gmina, i to naleŜy do zadań własnych.  W związku z tym, na Gminę został nałoŜony  
obowiązek do  organizowania transportu  publicznego  i powierzenia   wykonywania ( odpłatnie)  
tego zadania  wybranemu w drodze przetargu przewoźnikowi, bądź przystąpienia do  
POROZUMIENIA  MIĘDZYGMINNEGO , czy teŜ powierzenia tego zadania innej gminie.  
W przypadku Gminy Jaraczewo jest taka sytuacja, Ŝe  nie powierzyliśmy tego ani  w  trybie  
przetargu,  ani nie przystąpiliśmy  do POROZUMIENIA  MIĘDZYGMINNEGO  tylko  na 
podstawie tego, Ŝe nie przekraczała kwota 14 tys. euro  powierzyliśmy  w drodze  umowy cywilno- 
prawnej  wykonywanie  przewozów Jarocińskim Liniom Autobusowym.  
Jednak z uwagi na to, Ŝe  zmieniły się przepisy ,  z dniem 1 stycznia 2014 roku  ( nie ma obowiązku 
zawierania  takiej umowy)  nie  moŜna zabronić JLA  wykonywania  tego przewozu., poniewaŜ oni 
wystąpili  do nas wyłącznie o wydanie opinii , co do przebiegu linii komunikacyjnych  i to na 
wniosek Starostwa, bo Starostwo wydaje pozwolenie na tzw. „ zgłoszenie przewozów”. 
JeŜeli oni w tej chwili wykonują tzw. „przewóz komercyjny” to nie ma moŜliwości ingerencji w tej 
sprawie poza wydaniem wyŜej wymienionej opinii , która jest przedmiotem  rozwaŜenia.  
W odniesieniu do opłat za korzystanie z przystanków  Pani Frąckowiak wyjaśnia, Ŝe Rada Gminy 
powinna określić zasady korzystania z przystanków, które są jej własnością, bądź zarządzane przez 
Gminę i ustalenie opłat z tym, Ŝe są to opłaty  niewysokie ( wyznaczane przez ustawę  o transporcie 
zbiorowym).  
 Z uwagi na to, Ŝe jest to zadanie własne Gminy, w momencie kiedy  ci przewoźnicy  
zrezygnują  z usług  i nie będzie zapewnionego transportu, to Gmina będzie musiała z tego 
obowiązku  się wywiązać ( zawrzeć umowę) z tym, Ŝe 12 miesięcy naprzód ( lub sześć miesięcy ) 
naleŜy przed zawarciem umowy  zawiadomić, Ŝe taka umowa zostanie zawarta, a jeŜeli nie ma 
takiej  moŜliwości to naleŜy  powierzyć to w drodze POROZUMIENIA MIĘDZYGMINNEGO.  
 Kontynuując dalej temat przewozów Wójt zwraca się z pytaniem do radcy prawnego-  czy  
my mamy prawo odmówić  firmie  moŜliwości zatrzymywania się na przystankach jeŜeli przystanki 
są nasze ( nie chodzi o opłaty).  Wspomniał , Ŝe w Jarocinie  firmie Pana Grzelaka odmówiono 
moŜliwości korzystania z przystanków miejskich.  
Na pytanie Wójta Pani  Frąckowiak  odpowiada, Ŝe  jak wcześniej mówiła, zasady korzystania z 
przystanków   powinna ustalić Rada Gminy  ( prawo miejscowe) a co do  Jarocina nie moŜe 
odpowiedzieć, czy  ta rada uchwaliła takie zasady.  
Wójt  uwaŜa, Ŝe nawet jeŜeli nie mamy ustalonych zasad, to firma JLA  grzecznościowo powinna 
wystąpić  do nas o  korzystanie z naszych przystanków.   
 Po wysłuchaniu wyjaśnień radny Jacek Kryszak stwierdza, Ŝe mijają juŜ 2 miesiące 2014 
roku a my  nie mamy podpisanej umowy z p. Grzelakiem. Obawia się, co będzie w przypadku 
gdyby p. Grzelak  stwierdził, Ŝe rezygnuje  z usług na naszym terenie, a my nie mamy  Ŝadnych 
podstaw, Ŝeby  go  do tego zmusić.  
 Wójt wyjaśnia, Ŝe na chwilę obecną nie mamy podpisanej umowy z Ŝadną firmą, poniewaŜ  



dopiero w miesiącu grudniu 2013 roku   ogłosiliśmy zamiar, Ŝe w przyszłym roku będzie przetarg i 
po tym ogłoszeniu  tj. po roku lub 6 miesiącach ( w zaleŜności od ilości przebiegu jaki robi firma 
transportowa na gminie)  gmina moŜe  zrobić przetarg, wcześniej nie moŜemy ogłosić przetargu.  
W tym przypadku  dzięki działaniom Zastępcy Wójta   zgłosił się p. Grzelak, który  bezumownie  
świadczy te usługi na zasadzie udzielenia  zgody naszej, i powiatu, co powodowało, Ŝe uzyskuje 
dopłatę ( do kilometra) od Marszałka Województwa itd.  Wójt uwaŜa, Ŝe na ten moment jest to 
dobre rozwiązanie i nie wieŜy, Ŝeby p. Grzelak  nagle zrezygnował  z   świadczenia tych usług.  
Radny Edmund Kowalczyk zwrócił się z zapytaniem, czy moŜna podjąć uchwałę zabraniającą JLA 
zatrzymywania się na naszych przystankach? Czy rada moŜe i czy gdyby taki zakaz wprowadzić, to 
czy wolno im zatrzymywać się byle gdzie? 

Wójt Strugała odpowiedział, Ŝe problem jest złoŜony, odmowa to jest ostateczność. Decyzję 
taką moŜe podjąć wójt po wcześniejszym uchwaleniu przez radę. Dopuszcza się taką moŜliwość, 
ale temat jest do omówienia szczegółowo w najbliŜszym czasie. Najpierw musimy zrobić 
rozeznanie jak to odbywa się w innych gminach i spróbować zaproponować jakieś alternatywne 
rozwiązanie. Proponuje czas około dwóch tygodni na zapoznanie się z tematem. 
 Na  tym |przewodniczący rady zakończył ten punkt porządku obrad.  
 

14. Wolne głosy. 
  

Przewodniczący Rady w pierwszej kolejności udzielił głosu wiceprzewodniczącej Zofii 
Wiśniewskiej, która w imieniu rodzin powstańców złoŜyła serdeczne podziękowania Wójtowi za 
zorganizowanie uroczystości wręczenia krzyŜy powstańczych. Podkreśliła, iŜ dla tych rodzin była 
to bardzo podniosła chwila, niesamowite przeŜycie i zwróciła się z prośbą o wystosowanie 
pisemnych potwierdzeń otrzymania tych pamiątkowych odznaczeń.  

Wójt odpowiedział, Ŝe nie widzi problemu, aby wystosować w formie tytułów honorowych 
takowe pamiątki. 

Radna Zofia Wiśniewska zwróciła się pytaniem: kiedy zostaną ogłoszone przetargi na place 
zabaw dla dzieci? 

W odpowiedzi wójt powiedział, Ŝe przetarg ogłoszony zostanie w najbliŜszym czasie, gdyŜ 
właśnie na dzisiejszej sesji zostały zwiększone środki na ten cel. Specyfikacja została juŜ 
przygotowana tak więc w przyszłym tygodniu powinien zostać ogłoszony przetarg. Zwrócił się z 
prośbą do sołtysów o przygotowanie terenów pod place. 

Przewodniczący Rady  udzielił głosu radnej  Ilonie Smolarek. 
Radna Smolarek wyraziła swoje zaniepokojenie w sprawie realizacji projektu „Kurs na 

Jaraczewo...” szeroko opisywanym w artykule naszej lokalnej gazety. Przypomniała, Ŝe szumnie 
poinformowano wszystkich o wygraniu przez firmę przetargu na realizacje projektu, jednak firma ta 
wycofała się i nic się nie dzieje. W związku z tym zapytała: kiedy ten projekt ruszy? 

Głos zabrał Wójt Dariusz Strugała i odpowiedział, Ŝe tak naprawdę to nikt nie wie kiedy 
ruszy projekt, gdyŜ postępowanie konkursowe wyłaniające jeszcze się nie skończyło. Powiedział, 
Ŝe gdybyśmy wiedzieli, Ŝe tyle kłopotów jest z tym programem i on tak traktuje nauczanie dzieci to 
byśmy nie weszli w ten program i nie dałby pełnomocnictwa dyrektorowi Jerzemu Jakubowskiemu 
do realizacji tego programu. Program w swoich załoŜeniach się zgadza, jest bardzo dobry, jeśli 
chodzi o zakup sprzętu dla szkół, podniósłby poziom wyposaŜenia, przetarg na zakup sprzętu 
przebiegł bez większych problemów. Jako Ŝe jest to dostawa towaru, uzyskano z tego tytułu nawet 
pewne oszczędności. Natomiast podejście do procedury, wyłaniania w przetargu najtańszej firmy z 
całej Polski, po to by przyjeŜdŜały do Jaraczewa i zajmowały się wyrównywaniem dysproporcji 
wśród dzieci, których w ogóle nie znają, nie wiedzą, w czym mogą im pomóc jest wielkim 
nieporozumieniem. W kwestii  tej bowiem dzieci traktowane są moŜna powiedzieć jak towar, które 
najtańszy wyłoniony podmiot moŜe uczyć, podkreślił jeszcze raz iŜ w oświacie jest to wysokie 
nieporozumienie, coś co nie przystaje. Do wczoraj miała zgłosić się firma, która była najtańsza, ale 
z przyczyn chorobowych przedstawiciel nie pojawił się, o wytłumaczenie sytuacji poprosił radce 
prawnego.  



Radca Prawny Marianna Frąckowiak wyjaśnia, iŜ w takiej sytuacji, gdy wybrany w 
przetargu oferent nie zgłosi się w wyznaczonych terminie do zawarcia umowy, w tym przypadku 
został wyznaczony drugi termin, na który teŜ nie było odzewu, jest moŜliwość wyboru drugiej 
najkorzystniejszej oferty. Na dzień dzisiejszy zostało wysłane zawiadomienie do drugiego oferenta i 
oczekujemy na odpowiedź, czy wyrazi zgodę na zawarcie umowy na takich warunkach, jakie 
zaproponował w ofercie. Na chwilę obecną nie wiadomo, jaka będzie sytuacja, gdyŜ 30-to dniowy 
termin związania ofertą juŜ upłynął i zmawiający nie będzie miał roszczenia, będzie zaleŜny od 
dobrej woli oferentów kaŜdego, kogo teraz poprosi o zawarcie umowy. Nie ma Ŝadnej sankcji z 
tego tytułu, gdyŜ nie było wadium. 

Głos zabrał Dyrektor Jerzy Jakubowski, który poinformował, Ŝe stara się w tej sprawie 
wszystkie uzgodnienia i pytania załatwiać drogą pisemną jednakŜe zadzwonił do oferenta, do 
którego aktualnie zostało wysłane zawiadomienie o wyborze z pytaniem o kadrę nauczycielską i 
okazało się, Ŝe na chwilę obecną nie ma pełnego składu nauczycieli. Termin złoŜenia przez 
wykonawcę oferty wraz z kwalifikacjami nauczycieli wyznaczony został na najbliŜszy poniedziałek 
i wtedy wszystko się wyjaśni. 

Następnie głos zabrała radna Smolarek wyraŜając swoje zadowolenie z obecności dyrektora 
Jakubowskiego, podziękowała dyrektorowi za to, Ŝe odwaŜył się wziąć na swoje barki tak wielki 
projekt za duŜe pieniądze. 

Przewodniczący Rady udziela głosu z-cy Wójta  Stanisławowi Andrzejczakowi. Zastępca 
Wójta składa sprawozdanie o przeprowadzonych przetargach w okresie międzysesyjnym. Wobec 
braku pytań i uwag przewodniczący rady uznał sprawozdanie za przyjęte. Sprawozdanie stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  

Głos zabiera Przewodniczący Rady  i odczytuje treść pisma sołtysa i rady sołeckiej z Ruska 
dotyczące uwag do budowy świetlicy w Rusku (pismo stanowi załącznik do protokołu). 

Wójt Dariusz Strugała w odniesieniu do odczytanego pisma informuje, Ŝe część wniosków 
jest zasadna, ale teraz jest juŜ za późno, bo większość rzeczy jest juŜ zrealizowana. Podkreśla, Ŝe 
wszystkiego na raz nie moŜna zrobić, Ŝe stopniowo, po kolei wieś będzie się zmieniała. Obiecuje, 
Ŝe na kolejnym zebraniu wiejskim sprawy problemowe zostaną wyjaśnione. 

O głos poprosił sołtys wsi Niedźwiady, który prosi o interwencję w sprawie  uregulowania 
włączania i wyłączania lamp ulicznych. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zakończył ten punkt porządku obrad.  
 

15. Wnioski. 
 
 Nie  zgłoszono Ŝadnego wniosku. 
 

16. Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 12.55 zakończył  XXXVI Sesję  Rady Gminy Jaraczewo.  
 
 
Jaraczewo, dnia 25 lutego 2014 r. 
 
Protokółował: 
ElŜbieta Wyremblewska      PRZEWODNICZĄCY RADY  
            /-/ Roman Skrzypczak 
 
 
  
  
  



 
 
 
       


